

**Jenis Akhbar** : Getaran  
**Tarikh** : 24/02/2022  
**Edisi / Muka Surat** : <https://www.getaran.my/>  
**Tajuk** : NAFAS, ANGKASA Mampu Tampung Isu Kekurangan Ayam, Telur, Minyak

## NAFAS, ANGKASA Mampu Tampung Isu Kekurangan Ayam, Telur, Minyak



*Abdul Fattah (kanan) bersama Zamri pada sidang media di Kuantan, hari ini.*

KUANTAN - Isu kekurangan bekalan ayam, telur dan minyak masak di pasaran ketika ini boleh diatasi sekiranya kerajaan memberi peluang kepada Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAFAS) dan Angkatan Koperasi Kebangsaan Malaysia (ANGKASA) untuk menjadi pembekal produk itu kepada pengguna.

Presiden ANGKASA, Datuk Seri Dr Abdul Fattah Abdullah berkata, selain mempunyai rangkaian bagi memudahkan proses pembekalan barangan itu, pihaknya dan NAFAS memiliki pengalaman untuk menguruskan import dan eksport pelbagai barangan, termasuk makanan ternakan.

Katanya, antara punca masalah kekurangan bekalan ayam dan telur adalah sikap monopoli syarikat tertentu dalam menentukan harga serta bekalan hingga membebankan pengguna.

“Kenapa kerajaan tidak berikan peluang kepada gerakan koperasi, termasuk Pertubuhan Peladang untuk kami keluarkan minyak masak sebagai contoh.

“Begitu juga beras, kenapa tidak diberikan kepada kami sedangkan NAFAS dan ANGKASA mempunyai kemampuan serta pengalaman dalam perkara ini.

“Selagi isu monopoli tidak dapat ditangani, kita akan terus berdepan masalah kekurangan bekalan dan akhirnya hasrat kerajaan membantu meringankan bebanan kenaikan harga barangan dihadapi golongan berpendapatan rendah (B40), tidak dapat diselesaikan,” katanya.

Beliau berkata demikian kepada media selepas mengadakan mesyuarat bersama Pengerusi Ahli Jemaah Pengarah NAFAS, Datuk Zamri Yaakob di sini, hari ini.

Abdul Fattah memaklumkan, usaha menghapuskan campur tangan orang tengah perlu diperhebatkan supaya pengguna tidak terus dibebani harga barangan keperluan asas yang terlalu tinggi.

Menurutnya, sebanyak 3,000 premis yang juga ahli ANGKASA, sedia menjadi pemudah cara dalam membantu kerajaan mengawal harga barangan supaya golongan B40 boleh membeli produk keperluan asas pada harga berpatutan.

“Begitu juga dengan NAFAS yang mempunyai 279 pertubuhan peladang kawasan (PPK) di seluruh negara dan secara keseluruhannya, kita ada rangkaian mencukupi bagi memastikan bekalan sampai ke golongan sasaran,” katanya.

Sementara itu, Zamri menjelaskan masalah bekalan ayam dan telur yang tercetus sebelum ini adalah disebabkan penternak tidak mampu menyerap kos operasi berikutan harga makanan haiwan itu terlalu mahal.

“Walaupun bekalan ayam ketika ini sudah stabil, kita perlu ingat bahawa kerajaan memperuntukkan kira-kira RM500 juta untuk menampung subsidi makanan ayam.

“Kita tidak tahu sampai bila kerajaan mampu menanggung subsidi ini. Bagi tempoh tiga atau empat bulan mungkin kerajaan mampu, kalau untuk tempoh lebih lama, saya tidak fikir,” katanya.

Mengulas lanjut, beliau berkata, kerajaan membelanjakan lebih RM40 bilion setahun untuk mengimport bekalan makanan, termasuk untuk ayam dan jumlah itu memberi impak serius terhadap kewangan negara.

Jelasnya, NAFAS dan ANGKASA sedia bekerjasama untuk membantu kerajaan dalam mengurangkan kebergantungan terhadap orang tengah.

“Kami sedang mencari jalan untuk melakukan pelaburan strategik di luar negara bagi memastikan masalah kekurangan bekalan tidak berterusan,” katanya. - Getaran, 24 Februari 2022